
Protokół Nr XXXI / 2009 
Sesji Rady Powiatu Wągrowieckiego 

odbytej w dniu 27 maja 2009 roku 
w sali sesyjnej Starostwa Powiatowego w Wągrowcu 

 
Sesję rozpoczęto 27 maja br. o godzinie 16.00, zakończono o godzinie 19.30. 
 
Obrady XXXI Sesji Rady Powiatu Wągrowieckiego otworzył Przewodniczący Rady, 
Krzysztof Migasiewicz, który powitał radnych i zaproszonych gości.  
 
W obradach uczestniczyło 16 radnych na ogólny stan 19, co stanowiło kworum, przy 
którym Rada mogła obradować i podejmować uchwały. Nieobecni radni: M. Piechocki, 
J. Brzostowski. 
 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
Lista zaproszonych gości stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 
 
Protokół XXX sesji Rady Powiatu Wągrowieckiego z dnia 29 kwietnia 2009 roku 
został przyjęty – /15 za, 1 wstrzymujący się/.  
 

Na podstawie § 18 ust. 5 pkt 2 Statutu Powiatu Wągrowieckiego oraz § 16 ust. 2 
Regulaminu Rady Powiatu Wągrowieckiego Przewodniczący Rady Powiatu wniósł           
o zmianę w porządku obrad XXXI Sesji Rady Powiatu poprzez dodanie: 

 
pkt 14 w następującym brzmieniu:  
 
 „Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr II/13/2006 Rady Powiatu 
Wągrowieckiego z dnia 30 listopada 2006 roku w sprawie ustalenia składu osobowego 
Komisji Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki, określenia przedmiotu jej działania oraz 
wyboru jej Przewodniczącego” 
 
oraz pkt 15 w brzmieniu: 
 
„Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr II/15/2006 Rady Powiatu 
Wągrowieckiego z dnia 30 listopada 2006 roku w sprawie ustalenia składu osobowego 
Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej i Rynku Pracy, określenia przedmiotu jej 
działania oraz wyboru jej Przewodniczącego”. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu, K. Migasiewicz wniósł o przegłosowanie 
proponowanych zmian. Rada w stosunku głosów 16 za, przyjęła proponowane zmiany. 
 
Pozostałe pkt. porządku XXXI Sesji Rady Powiatu otrzymują kolejne po sobie nr 
16,17,18. 
 
W związku z tym Przewodniczący Rady Powiatu wniósł o przegłosowanie porządku 
obrad z proponowanymi zmianami. 
 

 



Rada w stosunku głosów 16 za, 0 wstrzymujących, 0 przeciwnych, przyjęła następujący 
porządek obrad: 
    
Porządek obrad posiedzenia XXXI Sesji  R P W: 

1. Sprawy regulaminowe: 
  otwarcie sesji, 

1.2 stwierdzenie kworum, 
1.3 przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.  

2. Zgłaszanie uwag i poprawek do porządku obrad. 
3. Przyjęcie porządku obrad. 
4. Informacja Przewodniczącego Rady o pracy między sesjami. 
5. Informacja Wicestarosty o wykonaniu uchwał Rady Powiatu i pracy Zarządu .  
6. Informacja Przewodniczących Komisji Stałych o pracy między posiedzeniami 

sesji. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie wstąpienia kandydata z tej samej listy wyborczej, 

który w wyborach uzyskał kolejno największą liczbę głosów, w miejsce 
radnego Rady Powiatu Wągrowieckiego, wobec którego stwierdzono 
wygaśnięcie mandatu. 

8. Sprawozdanie komisji ds. przeprowadzenia kontroli w ZOZ w Wągrowcu. 
9. Przyjęcie informacji o zasobach i stanie mienia powiatu. 
10. Ocena realizacji zadań remontowych i inwestycyjnych powiatu w 2008 roku w 

kontekście Strategii Rozwoju Powiatu, Planu Rozwoju Lokalnego oraz 
Wieloletniego Planu Inwestycyjnego.  

11. Podjęcie uchwały w sprawie określenia terminu przedstawienia informacji o 
sposobie, trybie i okresie realizacji zaleceń pokontrolnych przez dyrektora ZOZ 
w Wągrowcu. 

12. Przyjęcie Stanowiska Rady Powiatu dotyczącego 20. rocznicy zwycięstwa 
wyborczego 4 czerwca 1989 r. 

13. Podjęcie uchwały Rady Powiatu Wągrowieckiego w sprawie zmiany uchwały 
Nr XXVI /166/2008 Rady Powiatu Wągrowieckiego z dnia 29 grudnia 2008 
roku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Wągrowieckiego na 2009 rok. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr II/13/2006 Rady Powiatu 
Wągrowieckiego z dnia 30 listopada 2006 roku w sprawie ustalenia składu 
osobowego Komisji Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki, określenia 
przedmiotu jej działania oraz wyboru jej Przewodniczącego. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr II/15/2006 Rady Powiatu 
Wągrowieckiego z dnia 30 listopada 2006 roku w sprawie ustalenia składu 
osobowego Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej i Rynku Pracy, określenia 
przedmiotu jej działania oraz wyboru jej Przewodniczącego. 

16. Interpelacje i zapytania. 
17. Wnioski i oświadczenia radnych. 
18. Zakończenie obrad XXXI sesji Rady Powiatu Wągrowieckiego. 

 
 
Ad 1 
Jak wyżej. 
 

 



 Ad 2 i 3 
Jak wyżej. 
 
Ad 4 
Przewodniczący Rady Krzysztof Migasiewicz poinformował o pracy między sesjami, 
uczestniczył w: 
- spotkaniu rocznicowym Wągrowieckiego Chóru Kameralnego, 
- obchodach Dnia Strażaka w Komendzie Straży Pożarnej w Wągrowcu, 
- obchodach powołania Zarządu Gminnego OSP w Mieścisku, 
- otwarciu turnieju rekreacyjnego w Popowie Kościelnym, 
- organizowanym przez Marszałka Województwa Wielkopolskiego Dnia 
Samorządowca w Poznaniu. 
 
Ad 5  
Wicestarosta w imieniu Zarządu Powiatu złożył życzenia z okazji Dnia Samorządowca 
wszystkim osobom związanym z pracą w samorządach. 
 
Wicestarosta – Tomasz Kranc poinformował radnych o pracy Zarządu między sesjami 
Rady Powiatu Wągrowieckiego. 
 
Rada Powiatu Wągrowieckiego na XXX sesji w dniu 29 kwietnia 2009 roku 
podjęła 11 uchwał. 
 

I. Zarząd Powiatu Wągrowieckiego ustalił sposób ich realizacji:  
 
Wydział Organizacyjny- Biuro Rady otrzymało do realizacji: 

• Uchwałę nr XXX /184/ 2009 Rady Powiatu Wągrowieckiego z dnia                        
29 kwietnia  2009 roku w sprawie  stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego 
Rady Powiatu Wągrowieckiego. Ww. uchwałę przesłano do Wydziału Prawnego 
i Nadzoru w Poznaniu celem zaopiniowania, przesłano Komisarzowi 
Wyborczemu oraz zainteresowanemu. 

• Uchwałę nr XXX /188/ 2009 Rady Powiatu Wągrowieckiego z dnia                        
29 kwietnia  2009 roku w sprawie  zmiany uchwały nr XXVI /164/2008 roku w 
sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2009 rok. Ww. 
uchwałę przesłano do Wydziału Prawnego i Nadzoru w Poznaniu celem 
zaopiniowania. 

• Uchwałę nr XXX /192/ 2009 Rady Powiatu Wągrowieckiego z dnia                        
29 kwietnia  2009 roku w sprawie  udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu 
Wągrowieckiego za 2008 rok. Ww. uchwałę przesłano do Wydziału Prawnego i 
Nadzoru w Poznaniu celem zaopiniowania, przesłano do Regionalnej Izby 
Obrachunkowej oddz. w Pile. 

• Uchwałę nr XXX /194/ 2009 Rady Powiatu Wągrowieckiego z dnia                        
29 kwietnia  2009 roku w sprawie  zmiany uchwały nr II /9/2006 rady Powiatu 
Wągrowieckiego z dnia 30 listopada 2006 roku w sprawie ustalenia składu 
osobowego Komisji Rewizyjnej i wyboru jej Przewodniczącego.  Ww. uchwałę 
przesłano do Wydziału Prawnego i Nadzoru w Poznaniu celem zaopiniowania. 

 

 



Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie otrzymało do realizacji:  
• Uchwałę nr XXX /185/ 2009 Rady Powiatu Wągrowieckiego z dnia                        

29 kwietnia  2009 roku w sprawie  przyjęcia rocznego sprawozdania                    
z działalności rehabilitacyjnej i wykorzystania środków finansowych przez 
Warsztat Terapii Zajęciowej w Wapnie w 2008 roku. Ww. uchwałę przesłano do 
Wydziału Prawnego i Nadzoru w Poznaniu celem zaopiniowania. 

• Uchwałę nr XXX /186/ 2009 Rady Powiatu Wągrowieckiego z dnia                        
29 kwietnia  2009 roku w sprawie  przyjęcia rocznego sprawozdania                     
z działalności rehabilitacyjnej i wykorzystania środków finansowych przez 
Warsztat Terapii Zajęciowej w Wągrowcu  w 2008 roku. Ww. uchwałę przesłano 
do Wydziału Prawnego i Nadzoru w Poznaniu celem zaopiniowania. 

• Uchwałę nr XXX /187/ 2009 Rady Powiatu Wągrowieckiego z dnia                        
29 kwietnia 2009 roku w sprawie  przyjęcia do realizacji Powiatowego Programu 
Działań na Rzecz Osób Niepełnosprawnych na lata 2009-2013. Ww. uchwałę 
przesłano do Wydziału Prawnego i Nadzoru w Poznaniu celem zaopiniowania. 

 
Wydział Europejski i Rozwoju otrzymał do realizacji: 

• Uchwałę nr XXX /189/ 2009 Rady Powiatu Wągrowieckiego z dnia                        
29 kwietnia  2009 roku w sprawie  realizacji przez Powiat Wągrowiecki projektu 
w ramach Działania 2.2 wyrównywanie szans edukacyjnych poprzez programy 
stypendialne - „Stypendia unijne dla uczniów szkół ponadgimnazjalnych 
województwa wielkopolskiego”. Ww. uchwałę przesłano do Wydziału Prawnego 
i Nadzoru w Poznaniu celem  zaopiniowania. 

• Uchwałę nr XXX /190/ 2009 Rady Powiatu Wągrowieckiego z dnia                        
29 kwietnia  2009 roku w sprawie  przyjęcia „Regulaminu przyznawania                   
i przekazywania w roku szkolnym 2008/2009 stypendiów na wyrównywanie 
szans edukacyjnych dla uczniów szkół ponadgimnazjalnych umożliwiających 
uzyskanie świadectwa dojrzałości”. Ww. uchwałę przesłano do Wydziału 
Prawnego i Nadzoru w Poznaniu celem zaopiniowania. 

• Uchwałę nr XXX /191/ 2009 Rady Powiatu Wągrowieckiego z dnia                        
29 kwietnia  2009 roku w sprawie  przekazania do realizacji Gminie Wągrowiec 
zadania pn. „Wykonanie projektu przebudowy drogi  powiatowej nr 1610 na 
odcinku Sienno -  Przysieczyn”.  Ww. uchwałę przesłano do Wydziału Prawnego 
i Nadzoru w Poznaniu celem zaopiniowania. 

 
Skarbnik Powiatu otrzymał do realizacji: 

• Uchwałę nr XXX /193/ 2009 Rady Powiatu Wągrowieckiego z dnia                        
29 kwietnia  2009 w sprawie zmiany uchwały nr  XXVI/166/2008 Rady Powiatu 
Wągrowieckiego z dnia 29 grudnia 2008 roku w sprawie uchwalenia budżetu 
Powiatu Wągrowieckiego na 2009 rok. Ww. uchwałę przesłano do Regionalnej 
Izby Obrachunkowej w Poznaniu delegatura w Pile celem zaopiniowania.  

 
II. Zarząd Powiatu w okresie między 29 kwietnia a 18 maja 2009 roku odbył 3 
posiedzenia, na których rozpatrzył następujące zagadnienia: 
 

• Pozytywnie rozpatrzył wniosek dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy                  
w Wągrowcu wyrażając zgodę na przeprowadzenie postępowania o zamówienia 

 



publiczne z zastosowaniem trybu z wolnej ręki na zorganizowanie szkoleń 
grupowych dla osób bezrobotnych i uprawnionych poszukujących pracy w 
ramach środków Funduszu Pracy. 

• Pozytywnie rozpatrzył pismo p. L. Sobczaka dot. obchodów zwycięstwa 
wyborczego w dniu 04 czerwca 1989r., poprzez przygotowanie projektu 
Stanowiska Rady Powiatu w sprawie ww. obchodów. 

• Zapoznał się z pismem UAM w Poznaniu w sprawie zapłaty za 2008 rok oraz 
dalszej współpracy. 

• Podjął pozytywną decyzję w sprawie wygaśnięcia i oddania w trwały zarząd 
Powiatowemu Zarządowi Dróg w Wągrowcu nieruchomości gruntowej. 

• Rozpatrywał wnioski jednostek organizacyjnych powiatu w sprawie zmiany 
planu finansowego. 

• Zapoznał się z pismem dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy w Wągrowcu 
informujące o tworzeniu w ramach PUP Centrum Aktywizacji Zawodowej 
(CAZ) i lokalnych punktów informacyjno- konsultacyjnych, które to punkty 
muszą powstać do końca bieżącego roku w każdej gminie. 

• Zapoznał się z tematem związanym z uruchomieniem MOS w Gołańczy. 
• Zapoznał się z informacją o rozstrzygnięciu przetargu na kupno fabrykatów w 

Powiatowym Zarządzie Dróg w Wągrowcu oraz z tematem finansowania  
budowy chodników i zadań remontowych dróg. 

• Pozytywnie rozpatrzył wniosek dyrektora Bursy Szkolnej nr 1 w Wągrowcu i 
wyraził zgodę na przygotowanie i przeprowadzenie postępowania na udzielenie 
zamówienia publicznego w trybie przetargu nieograniczonego na realizację 
zadania inwestycyjnego polegającego na przebudowie budynku Bursy na 
potrzeby WPOW stanowiącej rozbudowę istniejącej placówki. 

• Zapoznał się z wynikami badania sprawozdania finansowego ZOZ w Wągrowcu 
za 2008 rok. 

• Pozytywnie rozpatrzył wnioski o likwidację barier technicznych 
dofinansowywanych ze środków PFRON. 

• Pozytywnie rozpatrzył wniosek dyrektora DPS w Srebrnej Górze i wyraził zgodę 
na wynajem pomieszczenia w DPS dla NZOZ „SALVE” s.c. Pielęgniarska 
Opieka Domowa reprezentowana przez p. M. Zielińską. 

• Pozytywnie rozpatrzył wniosek dyrektora DPS w Srebrnej Górze zabezpieczając 
odpowiednią kwotę na zabezpieczenie obsuwającego się muru oporowego w 
południowej części obiektu w DPS.  

• Pozytywnie rozpatrzył pismo dyrektora Gimnazjum nr 1 im. Polskich 
Olimpijczyków w Skokach o objęcie patronatem „I Rejonowego Konkursu 
Gwary Poznańskiej” oraz dofinansowanie imprezy na nagrody dla zwycięzców. 
Zarząd przyznał kwotę 500 zł na zakup nagród. 

• Pozytywnie rozpatrzył wnioski dyrektora MOW w Antoniewie i dyrektora I LO 
w Wągrowcu o przeniesienie środków finansowych na zadanie pn. monitoring 
wizyjny w tych jednostkach. 

• Pozytywnie rozpatrzył wniosek dyrektora Powiatowego Zarządu Dróg w 
Wągrowcu wyrażając zgodę na udzielenie zamówienia publicznego w trybie 
przetargu nieograniczonego na przebudowę chodników przy drogach 
powiatowych. 

 



• Pozytywnie rozpatrzył wnioski Koła Środowiskowego PCK w Wągrowcu i 
przyznał Nagrody Herbu Powiatu Wągrowieckiego honorowym dawcom krwi p. 
Leszkowi Majewskiemu z Gołańczy, Ludwikowi Walczakowi z Wągrowca oraz 
p. Andrzejowi Płaczkowskiemu z Przysieki. 

• Przyznał środki finansowe na ufundowanie zakupu pucharu za zajęcie 
pierwszego miejsca, na II Turniej Integracyjno - Kulturalny pn. „Wymysłowa 
Trzech Województw na Start” w gm. Mieścisko. 

• Zapoznał się z Regulaminem przyznawania „Odznaki honorowej za zasługi dla 
województwa wielkopolskiego”. 

• Opiniował materiały na sesję. 
 

W omawianym okresie Zarząd Powiatu podjął uchwały: 
• w sprawie powołania Komisji Konkursowej w celu przeprowadzenia konkursu 

ofert na realizację zadania pn. „Program profilaktyki raka prostaty”, 
• dwukrotnie - w sprawie zmian w układzie wykonawczym budżetu powiatu na 

2009 rok, 
• w sprawie uzgodnienia projektu miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego gm. Skoki, obejmującego obszar działek nr 3/7,3/8,3/9,3/10 w 
Sławie Wlkp., 

• w sprawie upoważnienia Pani Iwony Grzegorzewskiej – Dyrektora 
Młodzieżowego Ośrodka Wychowawczego w Antoniewie do prowadzenia               
i rozliczania przedsięwzięcia pn. „Przebudowa złoża filtracyjnego- oczyszczalni 
Antoniewo”, 

• w sprawie upoważnienia Pani Gabrieli Markiewicz Dyrektora Domu Pomocy 
Społecznej w Srebrnej Górze do prowadzenia i rozliczania przedsięwzięcia pn.: 
„Opracowanie koncepcji projektowej waloryzacji parku zabytkowego w Srebrnej 
Górze”, 

• w sprawie przyznania dodatku specjalnego Kierownikowi Powiatowego Centrum 
Pomocy Rodzinie w Wągrowcu w związku z realizacją projektu „Rozwój                 
i upowszechnianie aktywnej integracji przez powiatowe centra pomocy 
rodzinie”, 

• w sprawie zmian w budżecie powiatu na 2009 rok. 
 
Zarząd Powiatu między 18 a 27 maja  2009 r., odbył 2 posiedzenia, na których  
rozpatrzył następujące zagadnienia: 
 

• Pozytywnie rozpatrzył wniosek Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej i Rynku 
Pracy  i przyznał Nagrodę Herbu Powiatu Wągrowieckiego Pani Irenie Kotwicy - 
pracownikowi Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie  w Wągrowcu. 

• Rozpatrywał wnioski Komisji Stałych Rady Powiatu. 
• Opiniował materiały na sesję.  
 

W omawianym okresie Zarząd Powiatu podjął uchwały: 
 

- w sprawie ogłoszenia konkursu w celu wyłonienia kandydata na stanowisko 
dyrektora Bursy Szkolnej nr 1 w Wągrowcu, 

 



- w sprawie wyrażenia opinii w przedmiocie pozbawienia niektórych dróg na 
terenie Powiatu Chodzieskiego kategorii dróg powiatowych. 

 
 
Radny R. Woźniak zgłosił zapytanie w sprawie przebudowy Bursy Szkolnej: „czy 
Zarząd podjął decyzje w jakich budynkach będzie funkcjonowała Bursa i klasy 
przysposabiające do pracy”. 
 
Wicestarosta - cytat: „Specjalny Ośrodek Szkolno-Wychowawczy - uchwałą Rady 
Powiatu przeznaczyliśmy na remont Bursy określone środki, przychylając się do 
wniosków jakie płynęły nie tylko z komisji edukacji czy zdrowia lecz generalnie ze 
wszystkich komisji. Wnoski mówiły o potrzebie rozbudowy Wielofunkcyjnej Placówki 
Opiekuńczo-Wychowawczej. Jedynym, naturalnym miejscem do umiejscowienia tej 
placówki jest teren Bursy, ten sam pion, lecz inne piętro tego obiektu. Na dzień 
dzisiejszy te pomieszczenia są zajmowane przez szkołę przysposabiającą do pracy – są 
to trzy roczniki. Ta placówka potrzebuje na prowadzenie zajęć w tych trzech oddziałach 
4 pomieszczeń. Jutro tematem wiodącym posiedzenia Zarządu jest sprawa ZOZ-u i 
lokalizacja tejże szkoły. Na najbliższej sesji dowiecie się Państwo o miejscu 
proponowanym przez Zarząd na umiejscowienie tej jednostki. Znamy specyfikę pracy 
nauczycieli i młodzieży, jak i oczekiwania rodziców”.  
 
Radna I. Wojewódzka – Kucz dopowiedziała, żeby w tym temacie wziąć pod uwagę 
bariery tj. schody, dojazd, bezpieczne przejście, ponieważ są to bardzo ważne sprawy. 
 
Radny G. Owczarzak – cytat: „moje pytanie dotyczy kwestii MOS-u w Gołańczy: na 
jakim etapie są prace studyjne, przygotowawcze do ewentualnego otwarcia tej 
jednostki, jak wygląda kwestia naboru pracowników i spełnienia przez nich wymogów, 
a także jak wyglądają możliwości pozyskania subwencji oświatowej na działalność tej 
placówce od stycznia 2010”. 
 
Wicestarosta cytat: „sprawa MOS i pracownicy: planowaliśmy uruchomienie 
Młodzieżowego Ośrodka Socjoterapii od września tego roku, kadra przygotowana pod 
względem pedagogicznym jest, jednak zachodzi konieczność uzupełnienia kwalifikacji 
kadry o możliwość nauczania w tego typu jednostce. Część kadry pracującej w Zespole 
Szkół Ponadgimnazjalnych w Gołańczy podjęła studia podyplomowe, w celu 
uzupełnienia kwalifikacji, które jednak kończą się w październiku. W związku z tym na 
dzień 1 wrześnie byśmy nie mieli stałej grupy pracowników. Bardzo dużym ryzykiem 
jest sprawa otrzymania subwencji na prowadzenie nowych zadań przez powiat w 
dziedzinie oświaty. Ubytek uczniów, który nastąpił w tym roku w stosunku do 
sprawozdania z września – jest to ok. 300 uczniów – naszym zdaniem miałby wpływ na 
decyzję Ministerstwa o uruchomienie rezerw na zadania dodatkowe. Jaka jest szansa na 
uruchomienie tej szkoły od 1 stycznia 2010r. Takim naturalnym terminem jest drugi 
semestr roku 2009/2010. Na dzień dzisiejszy właśnie taki termin Zarząd sobie 
wyznaczył do ewentualnego uruchomienia tej placówki. Wtedy będziemy mogli 
skorzystać całkowicie z przysługujących nam praw do korzystania z subwencji, 
wykazując to zadanie jako nie poszerzenie zadań edukacyjnych, lecz na wprowadzenie 
nowych zadań edukacyjnych i poszerzenie oferty edukacyjnej w naszym powiecie”. 

 



 
W. Ćwik wniósł zapytanie „w sprawie powołania komisji konkursowej w celu 
przeprowadzenia konkursu ofert na realizację zadania pn. „Program profilaktyki raka 
prostaty. Jak to ma być?” 
 
Wicestarosta – cytat: „w ramach promocji i ochrony zdrowia co roku organizujemy 
akcje mające walkę ze schorzeniami. Został ogłoszony konkurs, ofertę złożyła jedna 
firma i będą te badania przeprowadzane”. 
 
Radny J. Piasecki poprosił o doprecyzowanie tematu - cytat: „czy MOS w Gołańczy od 
drugiego semestru 2010 r., czyli w roku szkolnym 2009/2010, czy my jako jednostka 
prowadząca otrzymamy subwencje, czy to jest tylko przypuszczenie Zarządu?” 
 
Wicestarosta - cytat: „jest to przypuszczenie – tak można powiedzieć, ponieważ 
subwencje otrzymuje się w wymiarze sztywnym w miesięcy styczniu i jest ona 
naliczona według określonych zasad. Żeby można było korzystać z uruchomionej 
rezerwy trzeba spełniać szereg warunków, które zdaniem Zarządu na dzień dzisiejszy 
nie spełniamy: zero ubytku uczniów w naszych szkołach/ w tym roku w naszych 
szkołach w stosunku do sprawozdania na 7 września 2008 i następne sprawozdanie, 
które jest wymagane przez Ministerstwo w lutym, ubytek uczniów był znaczący – o 
prawie 300 uczniów. Były to osoby, które pobierały naukę w trybie zaocznym, 
wieczorowym. Z różnych przyczyn upatrujemy się takiego ubytku, jedna z nich być 
może jest zniesienie obowiązku służby wojskowej. To na samym początku nas 
dyskwalifikuje, abyśmy mogli korzystać z rezerwy. Są dwie możliwości: stworzenie 
nowego kierunku w tym Zespole, ale możemy utworzyć MOS jako jednostkę oddzielną 
jako nowe zadanie edukacyjne. Myślimy, że od września 2010 nie będziemy mieć 
znaczącego ubytku uczniów, kadrę przygotowaną, ponieważ nie możemy iść w szkołę, 
gdzie podpieramy się tylko młodą, nie sprawdzoną kadrą z brakiem doświadczenia. Jest 
nam potrzebnych kilka osób z doświadczeniem pedagogicznym, które będą filarami tej 
placówki”. 
 
Radny J. Piasecki zgłosił zapytanie „na ile państwa ofert pracy dla wykształconych 
nauczycieli kierunkowych do pracy w MOS odpowiedziało na te oferty pracy w tej 
jednostce”. 
 
Wicestarosta odpowiedział radnemu J. Piaseckiego, że „Zarząd nie ogłaszał takich 
ofert, temat rozpoznawał dyrektor ZSP w Gołańczy”. 
 
Więcej zapytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady – Krzysztof Migasiewicz stwierdził, że informacja została 
przyjęta. 
 
Ad 6 
Pan Sławomir Maciaszek - Przewodniczący Komisji Finansów Obszarów Wiejskich           
i Strategii Rozwoju Powiatu przedstawił informację z działalności Komisji w okresie 
międzysesyjnym. Komisja w tym okresie odbyła 1 posiedzenie, na którym zapoznała 
się ze stopniem efektywności w wykorzystywaniu przyznanych dotacji z budżetu 

 



powiatu przez podmioty: na prace konserwatorskie restauratorskie lub roboty 
budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków, położonym na obszarze 
powiatu wągrowieckiego w 2008 roku; organizacje pozarządowe oraz podmioty, o 
których mowa w art11 ust 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003r. o działalności pożytku 
publicznego i o wolontariacie w 2008 roku. Komisja analizowała również materiały 
sesyjne. 
  
Pan Robert Woźniak - Przewodniczący Komisji Edukacji Kultury Sportu                             
i Turystyki przedstawił informację z działalności Komisji w okresie między 
posiedzeniami sesji. Komisja w tym okresie odbyła 1 posiedzenie, na którym 
wypracowała tezy do informacji o stanie oświaty przedstawianej przez dyrektorów 
szkół i placówek oświatowych na sesji Rady Powiatu Wągrowieckiego w miesiącu 
październiku. Komisja ponadto analizowała materiały sesyjne.  
 
Pan Józef Sulikowski – Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa i Komunikacji 
przedstawił informację z działalności Komisji w okresie międzysesyjnym. Komisja w 
tym okresie odbyła 2 posiedzenia, na których zapoznała się z funkcjonowaniem 
Wydziału Geodezji i Starostwa Powiatowego, dokonała przeglądu dróg powiatowych 
oraz omawiała materiały na sesję. 
 
Pani Irena Wojewódzka - Kucz - Przewodnicząca Komisji Zdrowia Polityki Społecznej 
i Rynku Pracy przedstawiała informację z działalności Komisji w okresie 
międzysesyjnym. Komisja w tym okresie odbyła 2 posiedzenia, na których zapoznała 
się z analizą wysokości kontraktów z NFZ, zaspokojeniem potrzeb społecznych przez 
ZOZ w Wągrowcu, zapoznała się z informacją Ośrodków Pomocy Społecznych na 
temat: osoby chore, starsze, niepełnosprawne, ubóstwo w gminach. Komisja 
analizowała również materiały na sesję. 
 
Robert Woźniak – Sekretarz Komisji Rewizyjnej przedstawił informację z działalności 
Komisji w okresie międzysesyjnym. Komisja w tym okresie odbyła 3 posiedzenia, na 
których:  

- dokonała kontroli wykonywania zadań przez Powiatowe Centrum Pomocy 
Rodzinie w Wągrowcu z uwzględnieniem wniosków kierowanych do PFRON           
w 2008 roku i I kwartale 2009 roku,  

- dokonała kontroli wykonywania zadań przez Powiatowy Urząd Pracy                      
w Wągrowcu i przez Powiatową Bibliotekę Publiczną w Wągrowcu. 

Tematem kontynuowanym na posiedzeniach Komisji, zleconym przez Radę było 
zbadanie sprawy ucznia I LO w Wągrowcu, jego powrotu do domu bez opieki oraz 
zbadania realizacji programu „Absolwent bezkonkurencyjny na rynku pracy”.  
 
Ad 7 
Przewodniczący Rady Powiatu, Krzysztof Migasiewicz przedstawił treść uchwały w 
sprawie wstąpienia kandydata z tej samej listy wyborczej, który w wyborach uzyskał 
kolejno największą liczbę głosów, w miejsce radnego Rady Powiatu Wągrowieckiego 
wobec którego stwierdzono wygaśnięcie mandatu. 
 
Radna J. Godawa złożyła oświadczenie lustracyjne. 

 



Radna J. Godawa odczytała rotę ślubowania: 
 
„Uroczyście ślubuję rzetelnie i sumiennie wykonywać obowiązki wobec Narodu 
Polskiego, czynić wszystko dla pomyślności Ojczyzny, wspólnoty samorządowej 
powiatu i dobra obywateli, przestrzegać Konstytucji i innych praw Rzeczypospolitej 
Polskiej”. 
 
Radna Jolanta Godawa złożyła ślubowanie. Od godz. 16.50 w obradach uczestniczyło 
17 na ogólny stan 19 /wg listy obecności stanowiącej załącznik nr 1 do protokołu/. 
 
Nie zgłoszono żadnych zapytań. 
Przystąpiono do głosowania. 
 
Uprawnionych do głosowania było 19 radnych przy obecności 17 radnych. 
 
Za przyjęciem uchwały w sprawie wstąpienia kandydata z tej samej listy wyborczej, 
który w wyborach uzyskał kolejno największą liczbę głosów, w miejsce radnego Rady 
Powiatu Wągrowieckiego, wobec którego stwierdzono wygaśnięcie mandatu 
głosowało: 16 - za, 0 - przeciwnych, 1 - wstrzymujących się od głosu. Nieobecni radni: 
M. Piechocki, J. Brzostowski. 
 
Uchwała w sprawie wstąpienia kandydata z tej samej listy wyborczej, który                    
w wyborach uzyskał kolejno największą liczbę głosów, w miejsce radnego Rady 
Powiatu Wągrowieckiego, wobec którego stwierdzono wygaśnięcie mandatu stanowi 
załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 
 
Ad 8 
A. Chybza, biegły rewident w Wielkopolskim Centrum Audytorsko-Księgowym sp.           
z o.o. w Poznaniu przedstawiła założenia opinii z przeprowadzonego badania 
sprawozdania finansowego ZOZ, którą wydano bez zastrzeżeń. Omówiła również 
wynik finansowy jednostki. Badanie finansowe zostało sporządzone rzetelnie i jasno 
istotnie do sytuacji finansowej badanej jednostki. Sporządzone zostało we wszystkich 
aspektach z zachowaniem zasad rachunkowości. Same wskaźniki ekonomiczne są nieco 
gorsze niż w roku poprzednim, ponieważ jednostka osiągnęła stratę. Opinia i rokowania 
na rok bieżący: nie stwierdzono zagrożenia kontynuacji lub ograniczenia działalności 
placówki. Mogą jednak wystąpić zatory płatnicze. 
 
Przewodniczący komisji ds. przeprowadzenia kontroli w ZOZ w Wągrowcu,          
Tomasz Kranc przedstawił najważniejsze wytyczne ze sprawozdania komisji ds. tej 
komisji. Najważniejsze wnioski końcowe: należy podjąć czynności zmierzające do 
modernizacji i rozbudowy Oddziału Opieki Długoterminowej i Paliatywnej, 
pozwalające na poprawę jakości świadczonych usług medycznych, terminowo 
przekazywać środki od wypłacanych wynagrodzeń zgodnie z przepisami o systemie 
ubezpieczeń społecznych oraz inne zobowiązania publiczno-prawne, starać się                  
o pogłębienie płynności personelu medycznego poprzez zatrudnianie młodej kadry jak           
i starać się o rozszerzanie wachlarza usług kontraktowanych przez szpital poprzez 
zatrudnienie neurologa, kardiologa i ortopedy, dokonać przeglądu potrzeb 

 



poszczególnych Oddziałów pod kątem niezbędnych zakupów aparatury i urządzeń 
medycznych, w celu zachowania wymogów należy stosować procedury wynikające z 
przepisów prawo zamówień publicznych, podjąć działania w celu ostatecznego 
rozwiązania kwestii zawierania kontraktów na wykonywanie usług medycznych przez 
lekarzy będących na urlopie bezpłatnym, w pełni stosować zapisy artykułu 35                   
o zakładach opieki zdrowotnej, dążyć, aby zakres i przedmiot zawieranych kontraktów 
był zgodny z treścią ogłoszenia. 
 
Radny J. Springer – cytat: „wskaźnik płynności bieżącej obniżony, wskaźnik płynności 
przyspieszonej /chodzi o zobowiązania krótkoterminowe/ zagrożony, natychmiastowa 
płynność zła, wskaźnik ogólnego zadłużania zły, zobowiązania jednostki przekraczają 
kapitał własny, wskaźnik cyklu zobowiązań w dniach wzrósł  o  35 dni. I bez 
satysfakcji, a nie mówiłem, tylko jak mówiłem to się przykrywało to wszystko, 
czerwone światło już było, tylko, że jak mówiliśmy to było trzeba działać. 
Zobowiązania i rezerwy na zobowiązania wzrosły, zobowiązania krótkoterminowe 
wzrosły, zobowiązania z tytułu podatków, ceł i ubezpieczeń wzrosły, wobec tego mam 
pytania: 
- pierwsze pytanie do pani biegłej: co miało bezpośredni wpływ na stratę i czy można 
było uniknąć tej straty i poprawiać te wskaźniki, przecież rok 2007 był rokiem dobrym, 
skąd od razu się to wszystko posypało i skąd ten minus, 
- drugie pytanie do pana Starosty: sam pan stwierdził, że było przekroczenie prawa, to 
co pan z tym zrobił?” 
 
A. Chybza na pytanie radnego J. Springera: „jeżeli spojrzymy na wyniki roku 2008 to 
przychody w jednostce zwiększyły się o prawie 3 mln, wzrosły koszty. Ustawa o 
zakładach opieki zdrowotnej nałożyła obowiązek na ZOZ-y i różnice umorzeń między 
przychodami roku 2007, a 2008, 40% tej różnicy należało przekazać na wynagrodzenia. 
To położyło bardzo dużo ZOZ-ów. Związki zawodowe czytały tą ustawę i powstawały 
dyskusje w każdej jednostce z każdym dyrektorem. Ustawa również nałożyła 
obowiązek nie tylko na zwiększenie wynagrodzenia na umowę o pracę, ale również na 
umowy kontraktowe. Były zapytania do Ministerstwa Zdrowia i Finansów, jak to 
interpretować (...); jak same ZOZ-y wynegocjowały w swojej strukturze te podwyżki to 
jest sprawa wewnętrzna pomiędzy dyrektorem a związkami. Nie mniej, kiedy 
przyrównamy zwiększenie przychodów do kosztów, to jest w tych pozycjach - usługach 
obcych, różnica miedzy kosztami roku 2007 a 2008 jest bardzo duża, bo prawie 3 mln, 
a wynagrodzenia pracownicze zatrzymały się na tym samym poziomie. Patrząc na sam 
bilans, na kapitały jednostki to chcę Państwu powiedzieć, że nie jest tragicznie, 
ponieważ jednostka ma kapitał własny plusowy i kapitał ten wynosi za rok 2007, 3 mln 
983 tys. Jeśli jednostka jest badana to musi stworzyć rezerwy na świadczenia 
emerytalno-rentowe i taka została utworzona, i w takiej pozycji bilansowej, gdzie są 
straty z lat ubiegłych. Jest więc różnica utworzonej rezerwy na świadczenia emerytalno-
rentowe i dlatego nastąpił spadek kapitału własnego. Ale ten kapitał nie jest 
negatywny”. 
 
Radny G. Owczarzak przedstawił dynamikę wzrostu zobowiązań ZOZ od 2000r. i zadał 
pytanie – cyt. „czy ta dynamika tego wzrostu zobowiązań na przestrzeni 2008 r. stwarza 

 



zdaniem pani biegłej niebezpieczeństwo, że w tym roku szpital może stracić zdolności 
do bieżącego regulowania należności?” 
 
A. Chybza wyjaśniła radnemu G. Owczarzakowi, że w miesiącu lutym wpłynęły środki 
do ZOZ, cyt. „wszystkie zobowiązania z 2007r. zostały zapłacone w całości, tak samo 
jak zobowiązania roku 2008. Na ten moment był to zastrzyk dla jednostki, ale nie wiem 
jak poradzi sobie jednostka dalej, teraz trzeba stałego regresu w stosunku do wydatków 
i przede wszystkim nie podnosić wynagrodzeń. Jeśli będzie presja na pana dyrektora 
pielęgniarek to nie będzie to sytuacja pozytywna”. 
 
Radny J. Piasecki: zadam pytanie jako mąż pielęgniarki, troszkę mnie uderzyło ostatnie 
zdanie, że jest presja pielęgniarek na pensje, jeśli ja widzę, że wynagrodzenia są na tym 
samym poziomie, a usługi obce wzrastają o 100% to prosiłbym o uszczegółowienie”. 
 
A. Chybza na pytanie radnego J. Piaseckiego – cyt. „wynagrodzenia są na tym samym 
poziomie, ponieważ część lekarzy, która była na umowach o pracę została przeniesiona 
z usług obcych, więc zostało mniej osób na umowach o pracę. One też dostało 
podwyżki – w związku z tym wynagrodzenia są mniej więcej na tym samym poziomie, 
ale w tym mieszczą się podwyżki osób na umowach o pracę”. 
 
Radny Z. Grabowski wniósł zapytanie dot. zobowiązań publiczno-prawne, jak 
wyglądają w skali roku, jakie są zaległości? 
 
A. Chybza wyjaśniła, że nie ma zaległości na koniec roku 2008. 
 
Radny J. Piasecki – cyt. „czy to oznacza, że nasze zobowiązania /składka ZUS/ mamy 
zapłacone i rok 2008 jest zamknięty i nie mamy żadnych zaległości?” 
 
G. Hoffmann, dyrektor ZOZ wyjaśnił radnenu J. Piaseckiemu, że w tej kwestii są 
zaległości miesięczne, ale dotyczące już roku 2009. 
 
Rada Powiatu przyjęła w/w sprawozdanie. 
 
Więcej zapytań nie zgłoszono. 
 
Dokumentacja z badania sprawozdania finansowego jest załącznikiem nr 4 do 
protokołu. 
 
Ad 9 
Sławomir Brodowski, kierownik Wydziału Geodezji przedstawił informację o zasobach 
i stanie mienia powiatu. 
 
Rada Powiatu przyjęła w/w informację. 
 
Zapytań nie zgłoszono. 
Informacja stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  
 

 



Ad 10 
Radosław Kubisz, kierownik Wydziału Europejskiego i Rozwoju zapoznał Radę 
Powiatu z oceną realizacji zadań remontowych i inwestycyjnych powiatu w 2008 roku 
w kontekście Strategii Rozwoju Powiatu, Planu Rozwoju Lokalnego oraz Wieloletniego 
Planu Inwestycyjnego. Materiał został przygotowany w formie prezentacji 
multimedialnej. 
 
Zapytań nie zgłoszono. 
Rada Powiatu przyjęła w/w informację. 
 
Dokument w ww. sprawie jest załącznikiem nr 6 do protokołu.  
 
Ad 11 
Przewodniczący Rady Powiatu, K. Migasiewicz przedstawił treść uchwały w sprawie 
określenia terminu przedstawienia informacji o sposobie, trybie i okresie realizacji 
zaleceń pokontrolnych przez dyrektora ZOZ w Wągrowcu. 
 
Zapytań nie zgłoszono. 
Przystąpiono do głosowania.  
Uprawnionych do głosowania było 19 radnych przy obecności 17 radnych. 
 
Za przyjęciem uchwały w sprawie określenia terminu przedstawienia informacji                 
o sposobie, trybie i okresie realizacji zaleceń pokontrolnych przez dyrektora ZOZ w 
Wągrowcu głosowało: 16 - za, 0 - przeciwnych, 1 - wstrzymujący się od głosu. 
Nieobecni radni: M. Piechocki, J. Brzostowski. 
 
Uchwała w sprawie określenia terminu przedstawienia informacji o sposobie, trybie            
i okresie realizacji zaleceń pokontrolnych przez dyrektora ZOZ w Wągrowcu stanowi 
załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 
 
Ad 12 
Rada Powiatu Wągrowieckiego przyjęła Stanowisko dotyczące 20. rocznicy 
zwycięstwa wyborczego 4 czerwca 1989 r. 
 
Stanowisko Rady Powiatu zostanie zamieszczone na stronie internetowej powiatu 
wągrowieckiego. 
 
Więcej zapytań nie zgłoszono. 
Stanowisko jest załącznikiem nr 8 do protokołu.  
 
Ad 13 
Danuta Królczyk, Skarbnik Powiatu przedstawiła treść uchwały Rady Powiatu 
Wągrowieckiego w sprawie zmiany uchwały Nr XXVI /166/2008 Rady Powiatu 
Wągrowieckiego z dnia 29 grudnia 2008 roku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 
Wągrowieckiego na 2009 rok. 
 

 



Radny G. Owczarzak cyt. „jak łatwo i jak trudno jest jednocześnie wprowadzać zmiany 
w wydatkach Powiatowego Funduszu Ochrony Środowiska. Jak łatwo – mamy 
przykład właśnie w treści tej uchwały; przekazujemy 20 tys. zł na dotacje gminom na 
likwidację pokryć azbestowych. Miesiąc temu również w programie wydatków tego 
funduszu była dokonywana nagła zmiana na modernizację filtra oczyszczalni w 
Antoniewie. Nagłe działania stanowią praktycznie 1/3 wydatków całego fundusz, który 
zamyka się kwotą 200 tys. zł /o ile pamiętam/. Natomiast jak trudno jest, o tym 
świadczy ta teczka, to jest korespondencja między Zarządem Powiatu, Burmistrzem 
Miasta i Gminy Skoki, Kołem Platformy w Skokach i moją skromną osobą, a dotyczy 
tego, o co mocno zabiegałem w poprzednim 2008 roku, mianowicie wpisania Gminy 
Skoki do tworzonego wówczas Powiatowego Funduszu Ochrony Wód 
Powierzchniowych. Chodziło o to, żeby wtedy tworząc dokumentację dla Zlewni Strugi 
Gołanieckiej, dla Jeziora Durowskiego, również tym programem powiatowym objąć 
Zlewnię rzeki Mała Wełna. Problemów było mnóstwo (...), ale ostatecznie po bardzo 
długiej wymianie argumentów (...) nie udało się tego problemu załatwić. Mimo to, że w 
hierarchii potrzeb ekologicznych wydaje się, że ta kwestia jest jakby ważniejsza, 
dlatego, że czystość jezior to potrzeba dnia dzisiejszego, potrzeba najpilniejsza. 
Natomiast likwidacja pokryć azbestowych  - zadanie ważne – natomiast wiemy, że na 
rozwiązanie tego problemu Unia Europejska daje nam czas do roku 2032. Być może w 
tym okresie pojawią się jakieś środki zewnętrzne, unijne, może będzie uruchomiony 
jakiś program krajowy na wsparcie i uporanie się z tym problemem. To pierwsza 
kwestia, druga to sposób wprowadzenia tych zmian załącznik. Przypomnę, że w 
momencie, gdy uchwalaliśmy budżet, załącznik do tego budżetu nr 10, czyli wydatki 
Powiatowego Funduszu wówczas w jednym momencie jest tylko mowa o likwidacji 
pokryć azbestowych. W momencie, kiedy planowaliśmy wsparcie takich działań wobec 
budynków będących własnością powiatu. Tak mówi załącznik nr 10 uchwały 
budżetowej. W tej chwili, 3 miesiące po podjęciu uchwały budżetowej dokonujemy 
dosyć daleko idących modyfikacji – udzielamy dotacji gminom na realizacje tego 
zadania. Budzi to moje duże wątpliwości, w związku z tym przy podejmowaniu tej 
uchwały wstrzymam się od głosu”. 
 
Więcej zapytań nie zgłoszono. 
Przystąpiono do głosowania. 
Uprawnionych do głosowania było 19 radnych przy obecności 17 radnych. 
 
Za przyjęciem uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXVI /166/2008 Rady Powiatu 
Wągrowieckiego z dnia 29 grudnia 2008 roku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 
Wągrowieckiego na 2009 rok głosowało: 10 - za, 0 - przeciwnych, 7 - wstrzymujących 
się od głosu. Nieobecni radni: M. Piechocki, J. Brzostowski. 
 
Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr XXVI /166/2008 Rady Powiatu 
Wągrowieckiego z dnia 29 grudnia 2008 roku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 
Wągrowieckiego na 2009 rok stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 
 
Ad 14 
Krzysztof Migasiewicz, Przewodniczący Rady Powiatu przedstawił treść uchwały w 
sprawie zmiany uchwały nr II/13/2006 Rady Powiatu Wągrowieckiego z dnia 30 

 



listopada 2006 roku w sprawie ustalenia składu osobowego Komisji Edukacji, Kultury, 
Sportu i Turystyki, określenia przedmiotu jej działania oraz wyboru jej 
Przewodniczącego. 
 
Zapytań nie zgłoszono. 
Przystąpiono do głosowania.  
Uprawnionych do głosowania było 19 radnych przy obecności 17 radnych. 
 
Za przyjęciem uchwały w sprawie zmiany uchwały nr II/13/2006 Rady Powiatu 
Wągrowieckiego z dnia 30 listopada 2006 roku w sprawie ustalenia składu osobowego 
Komisji Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki, określenia przedmiotu jej działania oraz 
wyboru jej Przewodniczącego głosowało: 16 - za, 0 - przeciwnych, 1 - wstrzymujący 
się od głosu. Nieobecni radni: M. Piechocki, J. Brzostowski. 
 
Uchwała w sprawie zmiany uchwały nr II/13/2006 Rady Powiatu Wągrowieckiego            
z dnia 30 listopada 2006 roku w sprawie ustalenia składu osobowego Komisji Edukacji, 
Kultury, Sportu i Turystyki, określenia przedmiotu jej działania oraz wyboru jej 
Przewodniczącego stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 
 
Ad 15 
Krzysztof Migasiewicz, Przewodniczący Rady Powiatu przedstawił treść uchwały            
w sprawie zmiany uchwały nr II/15/2006 Rady Powiatu Wągrowieckiego z dnia 30 
listopada 2006 roku w sprawie ustalenia składu osobowego Komisji Zdrowia, Polityki 
Społecznej i Rynku Pracy, określenia przedmiotu jej działania oraz wyboru jej 
Przewodniczącego. 
 
Zapytań nie zgłoszono. 
Przystąpiono do głosowania.  
Uprawnionych do głosowania było 19 radnych przy obecności 17 radnych. 
 
Za przyjęciem uchwały w sprawie zmiany uchwały nr II/15/2006 Rady Powiatu 
Wągrowieckiego z dnia 30 listopada 2006 roku w sprawie ustalenia składu osobowego 
Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej i Rynku Pracy, określenia przedmiotu jej 
działania oraz wyboru jej Przewodniczącego głosowało: 16 - za, 0 - przeciwnych, 1 - 
wstrzymujący się od głosu. Nieobecni radni: M. Piechocki, J. Brzostowski. 
 
Uchwała w sprawie zmiany uchwały nr II/15/2006 Rady Powiatu Wągrowieckiego z 
dnia 30 listopada 2006 roku w sprawie ustalenia składu osobowego Komisji Zdrowia, 
Polityki Społecznej i Rynku Pracy, określenia przedmiotu jej działania oraz wyboru jej 
Przewodniczącego stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 
 
Ad 16 
Interpelacje i zapytania: 
 
Radny J. Springer zgłosił zapytanie do Wicestarosty – cytat: „chciałbym wrócić do 
odpowiedzi, bo nie otrzymałem w punkcie dotyczącym sprawozdania zbadania ZOZ. 

 



Pytałem się o złamanie prawa, ponieważ pan wspomniał o tym dwukrotnie, pytałem się, 
co pan z tym zrobił? Proszę o odpowiedź”. 
 
Wicestarosta, T. Kranc odpowiedział radnemu J. Springerowi – cytat: „dwukrotnie 
pojawiało się stwierdzenie, że zdaniem komisji kontrolującej jest to działanie niezgodne 
z prawem, zresztą poprosiliśmy o wykładnię prawną naszych radców prawnych. 
Dysponujemy dwoma rozbieżnymi opiniami prawnymi, w związku z tym pan dyrektor 
ma tą sprawę rozstrzygnąć być może przy opinii biegłego”. 
 
Radny J. Piasecki – cytat: „chciałbym wrócić do placówki MOS w Gołańczy i 
poinformować szanownych państwa i Zarząd, że jako członkowie klubu Platformy 
Obywatelskiej, PiS-u nie akceptujemy ewentualnych pomysłów powołania placówki z 
początkiem drugiego semestrem przyszłego roku szkolnego. Kategorycznie 
protestujemy przeciwko takim pomysłom, po drugie akceptujemy uruchomienie tej 
jednostki z dniem 1 września. W związku z powyższym chciałbym wrócić do mojego 
poprzedniego pytania, na które uzyskałem taką enigmatyczną odpowiedź, a mianowicie 
prosiłbym bardzo o odpowiedź pana dyrektora czy składał ofertę w środowisku powiatu 
wągrowieckiego dla młodych, wykształconych, z kwalifikacjami pracowników. To jest 
moje pierwsze pytanie. Po drugie czy ktoś z Zarządu, pan Starosta orientował się celem 
uruchomienia tej jednostki z dniem 1 września, czy pan się orientował w Kuratorium 
zasad naliczania subwencji. Czy może być tak, że moglibyśmy uzyskać subwencję z 
dniem 1 września. Akceptujemy dofinansowanie z budżetu powiatu przez 4 miesiące 
tego roku, nie akceptujemy, bo boimy się, że jest to duże ryzyko finansowania tej 
placówki, gdyby miała być finansowana od drugiego semestru. 
 
Wicestarosta odpowiedział radnemu J. Piaseckiemu – cytat: „rozumiem, że jest to 
stanowisko Platformy i przyjmuję je do wiadomości, prowadziliśmy rozmowy, 
informowaliśmy się w Kuratorium i Ministerstwie. Przedstawiłem Państwu zagrożenia, 
jakie na nas czyhają i dlatego cieszy mnie, że panowie podjęliście konkretne 
stanowisko”. 
 
Radny J. Sulikowski – cytat: „mam kilka pytań, ale najpierw jakby ciąg dalszy 
Gołańczy, dlatego, że czuję się upoważniony, dlatego, że dwa razy w tym roku pytałem 
o likwidacji internatu. Odpowiedź pierwsza była taka, że tego nie czyni Kuratorium 
tylko jakby Zarząd Powiatu może i w drugiej odpowiedzi po raz drugi po moim 
zapytaniu miałem odpowiedź, że do 10 maja jest termin składania arkuszy 
organizacyjnych placówek i tam powinna się znaleźć ta decyzja. W związku z tym mam 
pytanie takie, czy się znalazło to pierwsze, drugie czy są przewidywane zmiany w 
budżecie tej placówki. Dlatego, że jeśli coś ulegnie likwidacji to budżet powinniśmy 
poprawić. Nie oczekuję odpowiedzi natychmiast bo - chyba, że można. Natomiast w 
części interpelacji i wniosków (...) mam kilka pytań i kilka wniosków, dlatego, że na 
ostatniej sesji złożyłem kilka wniosków i zapytań i te odpowiedzi mnie nie 
satysfakcjonują. Przepraszam bardzo, że przy dniu samorządowca dzisiaj, ale być może 
będzie przedłużenie o kilka minut sesji, no ale trudno. Chciałem zacząć od krótkiej 
prezentacji (...). Państwo pamiętają na poprzedniej sesji występowałem w sprawie 
antypromocji naszej strony internetowej, prawie 2,5 mln ludzi wchodziło na nasze 
strony. Ja sądzę, że jest to Biuletyn Informacji Publicznej zrobiony do dzisiaj tak, że 

 



jest to antypromocja. Dyskutowaliśmy w ubiegłą środę przy okazji omawiania 
funkcjonowania Starostwa (...) pan Sekretarz mówił, że jest wszystko ok i już działa. 
Moim zdaniem, co zaraz pokażę, zdania do dzisiaj nie zmieniłem. Odpowiedź na mój 
wniosek nie chce cały czytać, ale pewien fragment, ale otóż to, kto to przygotowywał, 
to mam napisane, już mnie drażni. Odpowiadając na pismo OR z 5 maja uprzejmie 
wyjaśniam, żadnego pisma nie składałem, ale to jest jakby drobiazg. I rzeczywiście 
pierwsza część, pierwsza skrzynka podawcza, że w tym dniu była awaria to możemy 
uznać. Natomiast drugi punkt i trzeci to już mam poważne wątpliwości. „Promocja 
powiatu na stronie internetowej jest realizowana na bieżąco” – ja bym stwierdził, że to 
jest antypromocja”. 
 
Radny S. Maciaszek zauważył, że „Biuletyn Informacji Publicznej nie jest stroną 
internetową”. 
 
Radny J. Sulikowski kontynuował swoje wystąpienie – cytat: „Ale to jest antypromocja 
powiatu, jeżeli my taki Biuletyn Informacji Publicznej umieszczamy. Zakres 
informacji, mamy rejestry, i co w tych rejestrach mamy, że do wglądu w Biurze Rady, 
to po co one są zamieszczane w taki sposób. Wkurza tych, co wchodzą na stronę, czy 
nie? Szkoły – to są jednostki nasze i teraz Zespół Szkół Ponadgimnazjalnych w 
Gołańczy jakby rozszerzona informacja z linkiem na stronę internetową jest, natomiast 
Specjalny Ośrodek Szkolno-Wychowawczy w Wągrowcu, p.o. dyrektora błąd czy nie? 
I kilka jednostek jest tak, więc powinno być jednorodna informacja. Mi to jest wstyd. 
Powiatowy Urząd Pracy tak wygląda, w porządku prawda? Zarząd Dróg tak, to jest 
jednorodna informacja, bardzo rozszerzona (...). Pewne Wydziały mają pełną 
informację, a niektóre Wydziały tak jak poprzednie (...). Wydział Architektury i 
Budownictwa podał konkretnie na stronie, każdy wchodzi i widzi, ile ma za co zapłacić. 
A tamci odsyłają na księżyc, do archiwum jakiegoś. Wniosek 22 maja, godz. 22.30, po 
komisji tak było, zaraz pokażę jak jest. A tak było od 2007 czy któregoś roku z takimi 
błędami. To jest promocja, czy antypromocja? Teraz 27 maja, godz. 12.31, dzisiaj to 
jest – promocja czy antypromocja, ja sobie nie mogę wyobrazić tego, że ktoś coś 
poprawia, a jak teraz weźmiemy system organizacyjny, to jest pięciu poprawiaczy po 
drodze, kontrolerów (...). Miesiąc temu na sesji mówiłem o tym, estetyka - tu można 
mieć różne uwagi. Błąd jest? Jest. I tu zaraz będzie sprawy prowadzą, dzisiejsze to jest, 
sprawy prowadzą – kto to prowadzi, estetyka, logika – popatrzmy sobie. I błędy – raz z 
dużej litery raz z małej, dwa razy jedynka. I to nie jest od wczoraj, tylko tam  jest data 
2005, 2006, 2007, 2008. Coś podkreślają, logicznie? Nielogicznie. Wyżej te rozdziały, 
większa czcionka, pogrubiona tu nagle, malutka jakaś. Można się pomylić, ale musi 
ktoś patrzeć, od tego mamy kierowników Wydziałów i na końcu pokażę, kto wisi w 
internecie, kto jest odpowiedzialny za to. Moim zdaniem czcionka taka i taka. Ja sobie 
tego w ogóle nie mogę wyobrazić. Żeby ktoś, kto patrzy na to, akceptował coś takiego. 
Jakieś kreski dodatkowe występują i teraz jeden Wydział trzy rodzaje dokumentów, 
każdy po drodze jest inna czcionka, jakieś punkty powypisywane. Zarządzenie z 2005 
roku, wykonanie komu się powierza, kto prowadzi, 25 wprowadzone to było. Szefowa 
tego Wydziału przygotowywała odpowiedź. Jest w odpowiedzi, zupełnie inną rolę 
spełnia Biuletyn Informacji Publicznej – oczywiście, tak spełnia, że może odrazić, który 
z założenia nie może mieć charakteru promocyjnego. Ja mówię, że to jest antypromocja 
i powiedziałem to miesiąc temu. Za jego aktualizację odpowiadają merytorycznie 

 



kierownicy Wydziałów, którzy zostali zobowiązani do ciągłej weryfikacji danych 
zamieszczanych w Biuletynie Informacji Publicznej. Takie pismo ja dostałem. I dzisiaj 
patrzę i tak to wygląda. A pismo było skierowane do mnie 8 maja. Osoby 
odpowiedzialne za wizerunek strony internetowej stale doskonalą swoje umiejętności 
(...) ręce opadają, dlatego, że nikt się tym nie przejmuje. Są trzy szczeble, jest 
pracownik, który napisał, który miał prawo popełnić błąd, jest trzech kontrolerów nad 
nim (...). Mi nie chodziło o to, żeby robić burze, tylko żeby pokazać to, że do dzisiaj nie 
jest to poprawione. Żałuję. 
Następny wniosek zgłosiłem, żeby umieścić w Biuletynie Informacji Publicznej  rejestr 
wniosków i odpowiedzi, dużo powiatów ma takich. O co tu chodziło? O to chodziło, że 
są rejestry i jak jest potrzeba sięgnąć nawet jako radny, żebym wiedział, czy mam już 
odpowiedź, jaka ta odpowiedź jest, jaki wniosek jest zanotowany. W tej chwili nie 
bardzo. Odpowiedzi pisze się, że z przyczyn technicznych nie można. Jakby ktoś 
napisał, że nie – to rozumiem, natomiast z przyczyn technicznych – tego ja nie pojmuję 
i nie mogę pojąć. Później mam informację, że to jest w Kurierze Powiatowym, tylko nie 
ma odpowiedzi. Dlatego zwracam się do Przewodniczącego Rady, ponieważ 
Przewodniczący odpowiada za pracę Rady, aby tym wnioskiem moim powtórzonym, 
żeby wieszać rejestr wniosków i odpowiedzi w internecie (...). Bo odpowiedź Zarządu 
jest negatywna i tak sobie pomyślałem, że za to odpowiada pan Przewodniczący i żeby 
podjął decyzję. Czasami jest tak, że panie piszą protokół i jakby nie do końca jasno 
precyzują, bo czasami tez się może zdarzyć, ja czasami też nie jasno precyzuję i mogą 
być nieporozumienia. Dlatego przy umieszczaniu będzie od razu jasne, że jak będzie 
jakiś błąd, to będzie od razu zgłaszane i odpowiedzi będą. Należy się zastanowić, co się 
odpisuje, bo każdy z tych, co wejdą do internetu będą widzieli, czy to jest lipa, czy 
poważnie potraktowany wniosek. 
Sprawa bramy zabytkowej w Antoniewie, drugi raz ta sama odpowiedź. I to właśnie 
wynika z braku precyzji, ja na sesji zgłaszałem ten wniosek w taki o to sposób, że jeżeli 
można tutaj to dołączamy do uchwały Rady Powiatu nasze jednostki. Jeśli nie można to 
należy w budżecie umieścić. Odpowiedź otrzymałem identyczną, jak w ubiegłym roku, 
że za to odpowiada kierownik jednostki, powinien w budżecie umieścić. Pani dyrektor 
umieściła, ale zostało skreślone przy pierwszym cięciu w listopadzie. Cudze robimy,          
a swego nie chcemy znać. Jest kilka takich wniosków. Dlatego moim zdaniem 
powinniśmy w pierwszej kolejności patrzeć na nasze. 
Podpis elektroniczny – chodziło o zaawansowanie – wydane są pieniądze.  Załącznik 
jest bez podpisu nie wiadomo, kto go przygotował. Tu są wymienione kwoty, chodziło 
o to, w jaki sposób ten system jest realizowany. Bo kwoty były w budżecie 
wymieniane. Starałem się zorientować wśród szefów jednostek (...) i w 2008 roku mają 
wykupione na dwa lata. A my szukamy pieniędzy na różne, inne cele. Dwie sprawy – 
forma, załącznik powinien ktoś podpisać. Ten sam Wydział, co poprzedni wniosek 
przygotowywał.  
Jeszcze jedna sprawa – policjanci też tak odpisują nie na temat, w związku z tym na 
temat ja jeszcze jakby uzupełnienie, dlatego, że ja opowiadałem Państwu, że szła grupa 
35 osób i wszyscy jedną grupą – 6 km na godzinę, bo prędzej nie idzie pieszo (...). 
Policja odpowiada, że to ze względu na bezpieczeństwo. Najbezpieczniej by było, 
gdyby Policja skierowała ich na chodnik (...). Dlatego uzupełniające pytanie do Policji 
poprzez Zarząd, dlaczego Policja nie skierowała tej grupy na chodnik, podniosła by stan 
bezpieczeństwa grupy, a koszty miałaby mniejsze”.  

 



 
L. Bodus – cytat: „ktoś wniosek złożył, a nie zapytał pan o asekurację grupy, która 
przemieszcza się przez miejscowość? Bo jeżeli Policja dostaje taki wniosek, to oni 
muszą to zrobić”. 
 
Radny J. Sulikowski odpowiedział, że cyt. „policja nie musi tego robić”.  
  
Radny A. Wieczorek – cytat: „odpowiedź podpisał komendant. To komendant nie zna 
się na przepisach? Skoro podpisał odpowiedź skierowaną do pana Starosty, skoro jest 
ona niewłaściwa, to znaczy, że pan komendant nie zna się na przepisach?” 
  
Radny J. Sulikowski – cytat: „nie, na część odpowiada, a na część nie”. 
 
Radna I. Wojewódzka – Kucz – cytat: „chciałam pogratulować panu dokładności, 
czasu, wytrwałości. Taką konkluzję mam, że czuje się pan dobrze na stanowisku 
radnego - zmiana stanowisk zmieniła punkt widzenia. Dziękuję”. 
 
Więcej interpelacji i zapytań nie zgłoszono.  
 
Ad 17 
Wnioski i oświadczenia radnych: 
 
Nie zgłoszono wniosków i oświadczeń. 
 
Ad 18 
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Powiatu Wągrowieckiego, 
zamknął obrady XXXI Sesji Rady Powiatu Wągrowieckiego. 
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